
HVALSØ SKOLE – SKOLEBESTYRELSEN 2025 

 

 

Skolebestyrelsesmøde  
Onsdag den 4. juni 2025 
17:00-19:30  
 
Mødet afholdes i det lille bibliotek   
 
Forældrevalgte:  
Klaus Konradi  
Stefan Jacobsen 
Martin Monterossi 
Jens-Oluf Søndergaard 
Nikolaj Gehlert  
Sara Lykke Wondie 
Mette Ellebaek 
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Lars Søndergaard (lærer)  
Rasmus Beck Nørbjerg Hansen (pædagog) 
 
Ledelsesrepræsentanter: 
Mette Hesselberg (viceskoleleder) Luna Kobbernagel (SFO-leder) og Lars Hansson (skole-
leder), Henrik Mandrup (afdelingsleder) 
 
Elevrepræsentanter 
Balder Limborg  
 
Afbud: Nikolaj, Klaus, Sara, Rasmus, Lars, Balder 
 
Ordstyrer: Martin Monterossi 

  
Dagsorden   
 
1. Godkendelse af dagsorden  

Godkendt 
 

2. Sagspunkter  
 

Punkt 3A Kommende skoleudviklingssamtaler (30 min) 
Ansvarlig  Ledelsen 

Formål At orientere og diskutere indholdet af den kommende skoleudvik-
lingssamtale den 6. juni  

Sagsfremstilling Hvert år skal der afholdes en skoleudviklingssamtale med vores for-
valtning. Det er en slags status på årets der er gået, samt et kik ind i 
det kommende skoleår.  

Bilag  Se dagsorden for vores skoleudviklingssamtaler  
Referat  Kort gennemgang af dagsordenen. 
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Skolevej 5 
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Punkt 3B Ansøgning om skolemad (20-30 min) 
Ansvarlig  Lars Hansson 
Formål At diskutere skolemad på Hvalsø Skole  

Sagsfremstilling Kommunalbestyrelsen har på deres sidste møde besluttet, at 
Hvalsø Skole ikke kan være en del af undervisningsministeriets sko-
lemad forsøg. Vi har derfor trukket vores deltagelse.  
 
Vores køkken er nu etableret, og vi kan godt bruge det.  
Skolebestyrelsen skal/kan diskutere, om vi i det kommende skoleår 
skal arbejde med en eller anden form for skolemad.  
 
Der er mange muligheder for brug af vores kantinekøkken. Vi kan  
fx få vores madkundskabshold til at producere skolemad der kan 
sælges, i udvalgte perioder. 
 
Vi vil gerne på bestyrelsesmøde have en åben snak om, hvordan 
bestyrelsen ønsker at prioritere skolemad og brugen af vores nye 
køkken.  

Bilag   
Referat  Det vil være godt at starte i det små, gerne hvor elever er med til at 

producere maden, der har været en undersøgelse på skolen, som vi-
ser, at mange i udskolingen ikke får spist morgenmad, kunne det 
være et sted til at starte.  
Det vil give mening med mad ved særlige lejligheder, så det bliver 
tradition (fx grød til december). 
Der er set eksempler, hvor elever står for betjeningen, som har væ-
ret en succes.  
Kantinen tænkes som en del af inklusionsarbejdet. 
Vi skal tænke på, hvordan vi kan sikre, at alle får muligheden for at 
få glæde af det, også selv om man kommer fra forskellige kår.  
På næste møde præsenteres en plan for, hvilke små forløb som skal 
laves i løbet af næste år.  

 
 

Punkt 3C Byggesagen (20 min) 
Ansvarlig  Martin Monterossi og Lars Hansson 
Formål At give en orientering om vores byggesag 

Sagsfremstilling Status på byggesagen  
Bilag   
Referat  Møde i styregruppen i går, der er et godt samarbejde med entre-

prenøren.  
Der sættes ekstra beton-blokke op på Horsager, så det bliver en 
mere sikker cykelvej, det forventes løst i næste uge.  
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Der er lige nu kig på nyt alarmsystem.  
 
 

Punkt 3D Ny aftale om folkeskolen (fast punkt) (ca. 10-15 min) 
Ansvarlig  Alle  
Formål At give en orientering om  planlægning af det kommende skoleår 

og den ny aftale om folkeskolen 
Sagsfremstilling Fra skoleåret 2025/2026 skal skoler udbyde lokale valgfag med 60 

vejledende timer hvert år i en toårig periode, enten i 7.-8. klasse el-
ler 8.-9. klasse.  
 
På den måde skal eleverne have lokale valgfag i 120 timer i alt.  
 
Det er inden for de rammer, som kommunalbestyrelsen måtte 
have fastsat op til skolerne at beslutte, hvornår eleverne skal have 
lokale valgfag. 
 
Lokale valgfag er obligatoriske, særskilte valgfag ud over det prakti-
ske/musiske valgfag i 7.-8. klasse (håndværk og design, madkund-
skab, billedkunst og musik) med prøve. 
 
På Hvalsø Skole ønsker vi at udbyde lokale valgfag for 8.-9. årgang.  
Mere orientering gives på mødet.  

Bilag   
Referat  Der bliver 6 valgfag udbudt til 8. og 9. klasse næste skoleår, det er 

et 1-års fag. Der er valg lige inden sommerferien. 
 

 
 

Punkt 3E Den 2-delte skole (30 min) 
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål Vi ønsker at orientere om tankerne bag den 2-delte skole.  

Sagsfremstilling Hvalsø Skole er i gang med at ændre Hvalsø Skole fra at være en 3-
delt skole til en 2-delt skole. Ønsket er at eleverne får færre lærer-
skift i løbet af deres skoletid.  
 
En sådan ændring medfører nogle forskellige overvejelser.  
Et af punkterne er bl.a. sammenlægning af klasser.  
I dag laver vi nye klasserne efter 6. årgang, således at vi danner nye 
klasser på 7. årgang.  
 
Hvordan skal vi gøre dette i fremtiden?  

Bilag   
Referat  Fra næste år bliver vi en to-delt skole med en afdeling for 0.-5. 

klasse og 6.-9. klasse, det gør vi for at undgå for mange lærerskift 
for eleverne.  
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Vi tager klassesammenlægning op på et kommende møde. Vi har 
lavet en undersøgelse blandt elever på 8. og 9. årgang om deres 
holdning til ny klassedannelse, der er en stor positiv holdning til, at 
de synes, det er en god ting, vi tager resultatet med til næste møde. 
Der laves en spørgeskemaundersøgelse til forældre og lærere også.   
 

 
 

Punkt 3F Nedsættelse af arbejdsgrupper – status fra sidste møde 
Ansvarlig  Alle 
Formål At blive enige om hvilke arbejdsgrupper vi skal nedsætte og hvilke 

kommisorie de skal have  
Sagsfremstilling  Vi har drøftet at der skulle nedsættes flere forskellige arbejdsgrup-

per.  
Følgende grupper kan/skal nedsættes:  

• Forældreinvolvering  
• Skolens profil  
• Digital dannelse 
• Forældremøder  
• Kantinen / Skolebod  
• SFO3 
• Trivselsarbejdet på skolen  
• Evt. andre? 

 
Referat fra sidste møde:  
• Køn, sexualitet som arbejdsgruppe ønskes også. – vi starter med 
at sætte det på som punkt på et skolebestyrelsesmøde. 
 
• Udeskolen – bruge naturen mere i skoletiden. Vi afventer fonds 
afgørelsen. 
 
• Forældreinvolvering/samarbejde; Mette, Sarah,Nicolaj og Lars S 
 
• Arbejdsgruppe om skoleboden om et par mdr. Der begynder det 
at give mening. 
 
• Digital dannelse; JensOluf, Stefan, Mette og Luna 
 
 

Bilag   
Referat  Punktet udsættes til næste gang 

 
Punkt 3G Nyt fra skolen  
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål At give bestyrelsen en orientering om hverdagen på skolen  

Sagsfremstilling • Kommende 0. kl. Der oprettes 4 bh.kl. i det kommende sko-
leår 
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• Status på ansættelser. Vi skal ansætte en ny bh.kl.leder, en 
ny pædagog og en ny lærer 

• Indsatser i det kommende skoleår: Projektbaseret læring, 
Co-teaching, den gode overgang fra børnehave til skole, 
kantinen, ”jeg vil også være med” og vores internationale 
arbejde 

Bilag   
Referat  - Vi får 4 0. klasser næste skoleår, derfor er vi endt på 83 ele-

ver på årgangen.  
- Der er stillingsopslag ude, og vi holder samtaler de kom-

mende uger. 
- Ud over ovenstående punkter, så vil der næste år også være 

en indsats i forhold til morgensamling for hele skolen.  
 

3. Eventuelt  
 
 

4. Kommende punkter på bestyrelsesmødet 
• Mellemformer fortsat 
• Budgetmæssige prioriteringer  
• Opfølgning på hjørnecafeen 
• Bekendtgørelelse for god ro og orden 
• Sammenlægning af klasser 

 
Kommende møder: 

 


